
ESF+ aktuálně
Iva Kuchyňková 



Setkání s panem premiérem 

 Na základě dopisu zaslaného 26. června 2023 panu premiérovi Petru Fialovi a 

na vědomí dotčených ministerstev (MMR, MPSV, MŠ, MD) bylo za podpory pana 

ministra Mariana Jurečky domluveno setkání s panem premiérem, které 

proběhlo dne 19. září 2023

Téma jednání:

 1) požadavek o vrácení 10 % alokace, tj. 270 mil. euro zpět do ESF+

 2) požadavek vyjednání nulové spoluúčasti u „Pravidel pro spolufinancování“ 

při čerpání finančních prostředků nestátními neziskovými organizacemi v 

sociální oblasti v rámci veřejně prospěšné činnosti



Návrat 10% alokace, tj. 270 mil EU zpět 

do ESF+

Výsledek jednání:

 1) Pan premiér Petr Fiala přislíbil zúčastněným, že prověří, zda je ve Fondu 

soudržnosti, konkrétně v Operačním programu Doprava nezasmluvněná volná 

alokace a zda v některých oblastech dochází k nečerpání. Účastníci se 

dohodli, že pan premiér bude zástupce iniciativy Za bydlení informovat o 

tom, jaká je aktuální situace v čerpání alokace

 2) Pan ministr Marian Jurečka informoval o jeho snaze zjistit kolik finančních 

prostředků je volných a zda by tyto finanční prostředky bylo možné převést z 

emisních povolenek do Fondu soudržnosti. Pokud tam volné finanční 

prostředky jsou, tak by mohly být v této výši převedeny do Fondu soudržnosti 

a stejná částka by mohla být vrácena do ESF+



Pravidla pro spolufinancování 

Výsledek jednání:

 3) Pan premiér Petr Fiala informoval, že vláda v minulém týdnu rozhodla o 

změně „Pravidel pro spolufinancování“. Účastníci ocenili, že vláda nezhoršila 

podmínky, které nastavila předchozí vláda Andreje Babiše. Rozhodla, že se 

výše spolufinancování bude 5 % pro všechny regiony

 4) Pan ministr Marian Jurečka sdělil, že je ochoten, pokud to bude potřeba, 

zohlednit situaci NNO a dohodnout u takových výzev 0 % spolufinancování



Jaký je tedy aktuální stav?

 Tato vláda situaci v možnosti čerpat evropské prostředky oproti nastavení 
předchozí vládou nezhoršila. Doposud ale nedokázala napravit stav způsobený 
předchozí vládou. 

 A to i přes to, že ke změně vybídl Senát České republiky a opakovaně vybízí 
ve svých usneseních MV OPZ. Socio-ekonomická situace v České republice se 
přitom výrazně zhoršila a výjimka pro přesun alokace byla předchozímu 
premiérovi přislíbena pouze s podmínkou, že ke zhoršení socio-ekonomické 
situace v ČR nedojde. 

 Stále mnoho NNO nedosáhne na projekty se spolúčastí 5 % a také 270 milionů 
euro, tj. 10 % alokace v ESF+ stále chybí.

 Jsme tedy aktuálně ve stejném nastavení jako bylo před první vypsanou 
výzvou, s tím, že nyní není jisté, zda bude ve skutečnosti možné, tak jak slíbil 
pan ministr Jurečka, vypsat projekty s 0% spolufinancováním 



Aktuální změny v pravidlech schválené 

dne 13. září 2023



Odpověď z kanceláře prezidenta České 

republiky Petra Pavla 



Slíbená podpora ze strany eurokomisaře 

Nicolase Schmita

 Dopisem ze dne 18. července 2023 nám eurokomisař Schmit přislíbil podporu 

ve snaze prosadit potřebné změny 

 Probíhá spolupráce k podpoře našich témat



Děkuji za pozornost! 

Iva Kuchyňková

iva.kuchynkova@charita.cz
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